
 

 

HB-møde den 6. marts 2023 kl. 19.00 på adressen Kornvænget 12, 4171 Glumsø  

 

Til Stede: Torben Søndergård Nielsen (TSN), René Nielsen (RN), Erik Hansen (EH), Carsten Ellegård Thomsen 

(CET), Karen Sofie Bolm (KSB), Søren Svarrer (SS), Kim Svare (KS), Jesper Johansen (JJ), Ronnie Dahl (RD) 

1. Godkendelse af dagsorden, Godkendt  

2. Godkendelse af referat fra konstituerende møde den 24. januar 2023, Godkendt 

3. Orientering fra formanden, TSN, RN og CET har været til kredsmøde med DS i Nykøbing – dette 

møde handlede om en ny strategi – der var meget fokus på kapsejlads og lign. arrangementer, og 

ikke så meget om hyggesejlads. Der blev præsenteret en ny hjemmeside og tilhørende App. – 

Jolleafdelingen var lidt lun på denne nye side, men da den ikke kan samarbejde med klubbens 

regnskabsprogram, er dette ikke en oplagt mulighed. EH nævner i denne sammenhæng, at der er 

planer om at indføre en ny bogføringslov, som kommer til at påvirke det system vi kører med i dag, 

som er C5 – grundet den konstruktion som vi har i NSK, vil den nye hjemmeside ikke kunne håndtere 

det. Der har været afholdt møde med FLID i Kanalhavnen i Næstved. I den forbindelse havde TSN 

mulighed for at fortælle om vores forskellige afdelinger. FLID gjorde deltagerne opmærksomme på, 

de stigende priser på bla. strøm. Der blev også nævnt, at arbejdstilsynet er på tur rundt i de 

forskellige havne, med fokus på bla. tunge løft. – Kerteminde sejlklub har efter besøg udviklet en 

vejledning, denne ligger hos FLID, og NSK kan bruge denne til at udarbejde sin egen (RN). Der blev 

også snakket om havneordensreglement. Det blev aftalt, at Rene tilretter materialet fra FLID så det 

bliver i overensstemmelse med Næstved Sejlklubs behov og situation ift. at give instruktion i tunge 

løft. Der blev talt om forsikring og hvor vigtigt det er. Der blev talt om GDPR-lovgivningen. Der blev 

talt om havneguiden. Der blev også talt om affaldssortering som også kan komme til at vedrøre 

sejlerne. RD oplyste at Kanalhavnen har søgt om fritagelse for sortering, og dette er godkendt i 5 år. 

IH og YH har valgt at følge de nye retningslinjer for affaldshåndtering.   

4. Orientering fra hovedkassereren, EH – der er lige blevet trukket klubkontingent, og der bliver 

trukket havnepladsopkrævning i næste måned. Der er lidt udfordringer med 2 brugere af vores 

vinterplads, som ikke betaler. Der bliver i den forbindelse talt om hvordan vi som klub eventuelt kan 

håndtere at få fjernet disse både. 

5. Orientering fra afdelinger og udvalg 

1. Inderhavnen, KSB, der er styr på det – vores nye køkken er blevet færdigt og er blevet rigtig 

flot. Lars flytter ned med sin campingvogn, og der er styr på evt. økonomi i forbindelse med 

evt. sygdom. Der har været taget kontakt til digelauget, omkring løsningen i forbindelse 

med diget i Inderhavnen. KSB har taget kontakt ang. affaldssortering, og det er besluttet at 

der bliver indført affaldssortering i Inderhavnen. KS spørg til løsningen af diget foran 

masteskuret, om der er tænkt på håndtering af lange master. KSB mener at der er taget 

højde for det. TSN spørg til, om der har været nogle erfaringer med at der er blevet skiftet 

fra stål til træpæle – KSB siger at der ikke har været nogle problemer. 

2. Yderhavnen, CET, har også et dige der ikke er som forventet – selve diget er egentlig fint, 

men overgangen ved diget i den ene ende, har man lavet en løsning som ikke er 

tilfredsstillende. CET og vinterbaderne har været i kontakt med kommunen omkring denne 

løsning, og at det ønskes udføres bedre. Yderhavnen har også valgt at indføre 

affaldssortering. CET har afholdt møde med vinterbaderne omkring det nye klubhus, og der 

er mulighed for at vinterbaderne vil leje det, og derved være med til at holde huset varmt 

om vinteren. Klubhuset er færdig projekteret og bliver sendt ud til 4 lokale håndværkere for 



 

 

at få en endelig pris på opførelsen. Der bliver herefter afholdt en ekstraordinær 

generalforsamling d. 15. maj 2023. – I forbindelse med opførelsen af det nye klubhus, bliver 

Yderhavnen nødt til at indkøbe 5 kvadratmeter jord af kommunen, til en pris af ca. 350 

 kr./kvadratmeter + administrationsomkostninger. Hovedbestyrelsen godkender enigt køb 

af disse 5 kvadratmeter. Rent praktisk er det YH der indgår handlen på vegne af Næstved 

Sejlklub.  

3. Kanalhavnen, RD – der har været afholdt en arbejdsdag, hvor der er blevet ryddet op. RD 

har taget kontakt til Tellyweb, omkring håndtering af betaling af havneplads. Der er blevet 

skrevet ud på Facebook, med de vigtige datoer der er i forbindelse med forskellige 

arrangementer. Der er lavet en aftale med Næstved Havn omkring at der bliver uddybet lidt 

i bassinet, da de alligevel er i gang. RD har undersøgt hvad det skulle koste at få en 

yderligere måler op, sådan at kran og beddingspladsen får sin egen måler. Dette koster iflg. 

elektrikeren 14.000 kr. som RD mener at klubben skal være med til at betale. RN nævner i 

den forbindelse at med den planlagte udvidelse af beddingspladsen, er der tænkt en helt ny 

strømforbindelse, og så vil der komme egen måler op. RD mener ikke at der skal ventes, da 

det giver meget arbejde for deres kassere. Beslutningen herom, bliver udskudt til april, hvor 

vi forhåbentlig er blevet klogere på hvor vi står i forbindelse med en evt. udvidelse.  

4. Jolleafdelingen, JJ Flydebroen er blevet forstærket med nye beslag. Nordea har afvist deres 

donation af fondsmidler, grundet de forretningsregler som klubben har. 

5. Kran- og Beddingspladsudvalg v/ Rene, RN – Der har været taget kontakt til de 3 

entreprenører som tidligere har givet pris på udvidelsen, så det hele er klart. KS Der er 

indkøbt teleskoplæsser som kommer meget snart. TSN spørg til den brugslog, der skal være 

i forbindelse med arbejdstilsynet og brugen af læsseren. 

6. Aktivitetsudvalget v/ Jesper, JJ har været i dialog med Steen, som er ansvarlig for 

aktivitetsudvalget omkring økonomien. Steen spurgte til muligheden for at få en 

kassebeholdning til indkøb – JJ har svaret at Steen, at han skal tage kontakt til EH hvis han 

skal bruge penge til indkøb. Steen har bedt om et beløb til indkøb af et PA-anlæg til en pris 

af 2300 kr. det bliver godkendt af HB. JJ har en god kammerat, som gerne vil synge/spille til 

vores arrangementer. Det aftales, at JJ formidler kontakten til Steen. KS nævner at der skal 

afholdes et foredrag og i den forbindelse ønskes der indkøb af en form for loftsbeslag, til 

montering af projektor. Det besluttes at der må indkøbes et loftbeslag. 

7. Svømmeudvalget v/ Erik, EH – der er ikke noget 

8. Kapsejladsudvalget v/ Carsten 

9. Sejlerskolen v/ Ronni, RD der blev nævnt på HGF at der var brug for flere instruktører, en 

mulighed for at få motiveret instruktører til, kunne være fritagelse for kontingent og 

vinterpladsleje til en værdi på ca. 7.000 kr. – CET nævner et problem med at ”lønne” er at 

der er rigtig mange andre frivillige, som ikke får løn. Det besluttes at godkende et 

instruktør-honorar på 7.000 kr. 

        6.  Status på indsatsområder for 2022 

1. Forlængelse af lejekontrakt for Ydernæs, se herunder pkt. 2 

2. Udvidelse af beddingspladsen, TSN, situationen er at vores kontakt i kommunen Solveig, 

som har varetaget sejlklubbens interesser, har fået ny stilling – vores nye kontakt er Trine, 

som er lidt mere kort for hovedet – Trine har bedt os om at afvente yderligere politisk 

beslutning, omkring brugen af Ydernæs. TSN har svaret Trine, med vores nye frustrationer 

omkring hendes svar. 



 

 

3. Fokus på Sejlklubbens fremtid samt generationsskifte, Punktet bliver udskudt til næste 

møde, KSB nævner muligheden for at lave et møde med evt. kun dette punkt på dagsorden. 

4. Beslutning om rammer for afholdelse af fremtidige HB-møder, CET vil gerne ligge hus til et 

møde, men huset er pt. under ombygning. 

 

7. Næste HB-møde den 3. april 2023 kl. 19 i Kanalhavnens klubhus 

8. Evt. Intet 

 

Referent: Søren Svarrer 


